
اقتصادیخبر كوتاه
در ایران جزء 4 الی 5 کشوری است که تابعیت فقط از پدر می رسد؛

وجود 300 تا 400 هزار فرزند بی شناسنامه در ایران

مدیرکل روابط عمومی وزارت بهداشت و درمان:

حباب بحران دارو ناشی از نسخه های برندی پزشکان 

 400 تا   300 گفت:  مجلس  نماینده  ک  ی
هزار فرزند بی شناسنامه در کشور وجود دارد که 
اکنون حدودا 25 ساله شده اند؛اینها نه می توانند 
ازدواج کنند، نه می توانند گواهی نامه بگیرند، نه 
حق اشتغال دارند، نه مشروعیت دارند و نه قانونی 

هستند.
در  دولت  لایحه  درباره  حاتمیان،  بدالله  ع
خصوص تعیین تکلیف فرزندانی که از مادر ایرانی و 
پدر خارجی متولد شده اند، گفت: من لایحه دولت 
را ندیده ام ولی ما قبلا طرحی را در مجلس تهیه 

کردیم که هنوز در گردش است.
وی افزود: من در تعجبم در کشوری که 300 
و  دارد  وجود  شناسنامه  بی  فرزند  هزار   400 ا  ت
اکنون 20 سال و 25 ساله شده اند؛ نه می توانند 
ازدواج کنند، نه می توانند گواهی نامه بگیرند، نه 
حق اشتغال دارند، نه مشروعیت دارند و نه قانونی 

هستند.
برای  تاکنون  دولتی  هیچ  گفت:  اتمیان  ح
بود  نداده  به مجلس  ای  آنها لایحه  تکلیف  عیین  ت
که خوشبختانه این دولت این کار را انجام داد. این 
افراد اگر پدرشان افغانستانی باشد نه در افغانستان 
مساله  این  بحران  ولی  ایران.  در  نه  و  دارند  جایی 

فقط دامن گیر ایران است.
نماینده مردم درگز در پاسخ به این سوال که 
طریق  از  صرفا  تابعیت  انتقال  بر  قانون  تاکید  یا  آ
خون مادر نوعی تبعیض علیه زنان ایرانی محسوب 
نمی شود اظهار داشت: در این قضیه باید فقها ورود 
پیدا کنند. ما در ایران تابعیت را به خون یعنی پدر 

می دهیم و به خاک که سمت مادر است تابعیت 
نمی دهیم. در حالی که در تمام کشورهای دنیا این 
مساله حل شده و تابعیت را هم به خون می دهند 

و هم خاک.
وی افزود: یعنی تابعیت هم از مادر می رسد 
و هم از پدر. ولی در ایران جزء 4 الی 5 کشوری 
این  لذا  رسد.  می  پدر  از  فقط  تابعیت  که  ست  ا
سوال همچنان برای من باقی است که با این روش 
در  هویت  بی  نفر  هزار   400 تا   300 این  کلیف  ت

کشور چیست؟
فرستادن  به  بنا  اگر  کرد:  تاکید  اتمیان  ح
شرایط  پس  است،  پدریشان  سرزمین  به  نها  آ

بر  بنا  اگر  کنیم.  فراهم  مهاجرتشان  برای  ا  ر
ماندنشان است چرا یک جوان سی ساله یا سی و 
اجازه گرفتن گواهی  نه  این کشور  پنج ساله، در 
وضعیت  این  در  ازدواج.  اجازه  نه  و  دارد  امه  ن
طی  غیرقانونی  مسیر  هم  ازدواجش  برای  لابد 
هم  را  کارخانه  در  کار  اجازه  افراد  این  کند.  می 
اجتماعی  گونه حقوق سیاسی،  ندارند چون هیچ 
سکوت  باره  این  در  ما  اینکه  لذا  ندارد.  مدنی  و 
کنیم و موضوع را در لفافه نگه داریم چه چیز را 

می خواهد عائد کشور بکند.
عضو کمیسیون کشاورزی مجلس درباره اینکه 
باعث  افراد  این  به  تابعیت  اعطای  شود  می  گفته 

امنیتی برای کشور می  افزایش مهاجران و تهدید 
شود گفت: این شاید درست باشد اما آیا اگر اینها 
بی هویت زندگی کنند تهدید امنیتی برای کشور 
نیست؟ یکی از این ها اگر تخلفی مرتکب می شود 
نه اثر انگشتش ثبت شده نه مشخصاتی از آن وجود 
دارد که تحت پیگرد قرار بگیرد و نه هیچ مدرک و 
سندی. اینکه این افراد بدون کارت هویت در این 

کشور زندگی کنند مسلما یک تهدید بالقوه است.
آیا می  این پرسش که  به  پاسخ  حاتمیان در 
شود تابعیت را به پدران این فرزندان نداد اما تنها 
داشت:  بیان  کرد  مشخص  را  فرزندان  این  تکلیف 
چرا  است  افغانی  مثال  برای  افراد  این  پدر  وقتی 
باید به او تابعیت ایرانی بدهیم؟ ما در ایران تابعیت 
یک  با  ایرانی  زن  یک  ولی  داریم  قبول  را  پدر  از 
شرایط  این  در  است.  کرده  ازدواج  خارجی  تبعه 
یا  کرد  می  ممنوع  را  ازدواج  این  باید  ما  قانون  یا 
را  این  توانایی  باید  شده  متولد  فرزندانی  که  حالا 
سرزمین  به  را  خانواده  اعضای  همه  باشیم  داشته 

مرد خانواده بفرستیم.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم این موضوع را حل 
نشده نگه داریم برای ما هزینه دارد. شما 400 هزار 
با  که  دارید  این کشور  در  ناراضی  بالقوه  افراد  نفر 
هستند،  شما  دین  هم  زنند،  می  حرف  شما  زبان 
مادر و بستگان ایرانی دارند ولی هیچ گونه حقوق 
رصد  قابل  هم  امنیتی  نظر  از  و  ندارند  اجتماعی 
نیستند. لذا طرحی که در مجلس ارائه شد این بود 
که ما ناچار هستیم اعطای تابعیت از طریق خاک را 

هم قبول کنیم تا این مساله حل شود.

 98 سال  پایان  تا  گفت:  جهانپور  کیانوش 
مشکلی در تامین دارو وجود نخواهد داشت.

علیه  دارویی  های  تحریم  دوباره  برگشت  با 
کشور ایران ، مسئله بحران دارو خطرات بسیاری را 
متوجه بیماران کرد. با این حال اما وزارت بهداشت 
توانست با کنترل بازار دارو رضایت نسبی ای را در 
جامعه ایجاد کند. از سویی دیگر اما گرانی در بازار 
سمت  به  را  انتقادات  پیکان  جهت  هم  هنوز  دارو 

وزارت بهداشت و درمان چرخانده است.
به  کشور  بیماران  اکثریت  اینکه  وجود  با 
زیر  بهداشت  وزارت  اما  اند  معترض  داروها  گرانی 
بار این اعتراضات نمی رود و گرانی دارو را محدود 
به داروهای وارداتی و قاچاقی می داند که به علت 
نیز  پزشکان  دارند.  بالایی  قیمت  ارزی  نوسانات 
کیفیت  واجد  داخلی  داروهای  اینکه  به  اعتقاد  با 
مطلوب و مناسب نیستند، در اغلب موارد داروهای 

خارجی را برای بیماران خود تجویز می کنند.
در این باره کیانوش جهانپور، مدیرکل روابط 
برنا  خبرنگار  به  درمان  و  بهداشت  وزارت  عمومی 
داروهای  نداریم.  دارو  گرانی  کشور  در  ما  گفت: 
هستند  خارجی ای  داروهای  بازار  در  موجود  گران 

که بصورت قاچاقی وارد می شوند.
ایران  در  خارجی  داروی  قیمت  افزود:  وی 
قیمت ها  این  فروشنده  و شرکت  نمی شود  تعیین 

را مشخص می کند.
نظارت گسترده سازمان دارو بر کیفیت داروها

بسیاری از پزشکان با تاکید بر بی کیفیت بودن 
تولیدات داخلی بازار دارو اقدام به تجویز داروهای 
خارجی برای بیماران خود می کنند. جهانپور  در 
این باره ضمن تاکید بر اینکه اظهار نظر در خصوص 
کیفیت دارو، باید مبتنی بر شاخصه های علمی و 
به  اظهار شود  و  تهیه  علمی  بصورت گزارش های 
داخلی  داروهای  خصوص  در  گفت:  برنا  خبرنگار 
وزارت  شود،  وارد  دارو  بر  ایرادی  اگر  خارجی  یا 

بهداشت به این مسئله رسیدگی خواهد کرد.
سلایق  بر  مبتنی  که  نظراتی  داد:  ادامه  وی 

هیچ  در  شوند  اظهار  علمی  شواهد  بدون  و  افراد 
نقطه ای از جهان پذیرفته نیست.

جهانپور افزود: هر دارویی برای گرفتن مجوز 
بتواند  تا  کند  می  طی  را  مختلفی  مراحل  تولید، 
مطالعات  علمی  محافل  در  شود.  توزیع  و  تولید 
و  می گیرد  صورت  دارو  یک  روی  بر  ای  گسترده 
نهایتا با نظارت سازمان غذا و دارو تولید آن مجوز 

می گیرد.
و  بهداشت  وزارت  عمومی  روابط  مدیرکل 
کیفیت  بر  نظارت  وجود  اینکه  بر  تاکید  با  درمان 
یک  از  عارضه ای  اگر  گفت:  آن  تولید  از  بعد  دارو 
کیفیت  دارو  و  غذا  سازمان  در  شود  گزارش  دارو 
دارو مجددا بررسی می شود و در صورت رد کیفیت 

، توزیع دارو موقتی یا کلا متوقف خواهد شد.
داروهای  درصد   97 گفت:  همچنین  جهانپور 
است.  داخل  تولید  داروهای  ایران  مردم  مصرفی 
متاسفانه بعضی فکر می کنند ما هیچ شاهدی برای 
کنترل کیفیت داروهای داخلی خود نداریم که این 

یک نگاه غلط است.
صادرات داروی ایرانی به خارج

در عین اینکه بسیاری از واردات دارو به کشور 
صحبت می کنند اما ما در سالهای گذشته  به چند 
کیانوش  ایم.  داشته  دارو  صادرات  مختلف  کشور 
در  گفت:  برنا  خبرنگار  به  باره  همین  در  جهانپور 
حال حاضر به دلیل مسائل ارزی صادرات دارو به 
اخیر  در سالهای  اما  است.  ایران مشروط  از  خارج 

حدود 40 کشور از ایران دارو وارد کرده اند.
مثل  شرقی  آسیای  کشورهای  داد:  خبر  وی 
عراق  ترکیه،  مثل  ما  همسایه  کشورهای  ویتنام، 
و سوریه، کشور روسیه، قطر در کشور های حوزه 
خلیج فارس، در آمریکای لاتین و شمال آفریقا نیز 
صادراتی  داروهای  مقصد  که  اند  بوده  کشورهایی 

ما بوده اند.
پشت پرده خبر کمبود دارو در کشور

اخبار  ترین  شایع  از  یکی  دارو  کمبود  خبر 
نگرانی  موجب  که  داروست  و  بهداشت  حوزه  در 

بسیاری از بیماران بوده است. جهانپور با تاکید بر 
اینکه تا پایان سال 98 مشکلی در تامین دارو وجود 
نخواهد داشت گفت: برخی از پزشکان، بیماران را 
به سمت داروهای برند خارجی سوق می دهند و 
نداشته  بازار کشور وجود  ممکن است آن دارو در 

باشد و بیمار به سمت بازار غیر رسمی برود.
مورد  که  است  حالی  در  این  داد:  ادامه  وی 
باشد  شده  تولید  داخل  در  که  دارو  همان  مشابه 
وجود دارد اما در نهایت گفته می شود که دارو در 

کشور وجود ندارد.
خود  کشور  در  ما  گفت:  همچنین  جهانپور 
کنیم  نمی  صرف  دارو  برندینگ  برای  ای  هزینه 
بسیاری  در  دارو  تولید  های  شرکت  که  حالی  در 
از کشورهای پیشرفته نزدیک به 65 درصد هزینه 
ها را برای تبلیغ و برندیگ داروی خود صرف می 

کنند.
انگیزه  ایجاد  باعث  موارد  این  داد:  ادامه  وی 
هزینه  با  داخلی  داروهای  و  کند  می  مخاطب  در 
کردن برای این دست حواشی می توانند با داروهای 

خارجی رقابت کنند.
ششم  برنامه  طبق  کرد:  تاکید  جهانپور 
فهرست  از  خارج  که  دارویی  هر  تجویز  توسعه 
 11 ماده  طبق  است.  تخلف  باشد  کشور  دارویی 
قابل  موارد  این  پزشکی  نظام  سازمان  قانون 

است. قانونی  پیگرد 
وی افزود: گاهی نسخه میلیاردی برای بیمار 
این  داروهای  از  کدام  هیچ  اما  است  شده  نوشته 
و  نیست  کشور  رسمی  های   داروخانه  در  نسخه 
کیفیت این دارو توسط سازمان غذا و داروی کشور 
این  به  ناآگاهی  با  نیز  است.بیماران  نشده  محرز 
نسخه ها اعتماد می کنند و تصور می کنند با این 
بعد  بیافتد.  اتفاق  است  قرار  ای  معجزه  ها  نسخه 
برخورد  مانع  با  ها  دارو  این  تهیه  در  بیمار  آن  از 
می کند و ممکن است به سمت بازار غیررسمی برود 
و در بازار غیررسمی نیز عمدتا داروهای قاچاقی که 

تقلبی هستند وجود دارد.

ارز 4200 تومانی برای بازار دارو و 
تجهیزات پزشکی

عمومی  روابط  مدیرکل  جهانپور،  کیانوش 
با اشاره به لایحه بودجه  وزارت بهداشت و درمان 
نماینگان  توسط  بررسی  دست  در  که   98 سال 
و  میلیارد  سه  لایحه  این  در  گفت:  است  مجلس 
نیم ارز برای دارو و تجهیزات پزشکی در نظر گرفته 

شده است.
به  ارز در سال 97 هم  این  وی تصریح کرد: 
در  ما  بنابراین  کرد.  پیدا  تخصیص  حوزه  همین 
 4200 ارز  پزشکی  تجهیزات  و  اولیه  مواد  خرید 
به  بسته  رقم  این  تغییر  داشت.  خواهیم  تومانی 
خواهد  شود  اعمال  بودجه  قانون  در  که  تغییراتی 
ارز تخصیص داده شده همین  اما مادامی که  بود. 
قیمت باشد، قیمت دارو هم تفاوتی نخواهد داشت.

پایان دپو در بازار دارو
با آغاز بحران دارو در کشور مسئله دپوی دارو 
دارو،  دپوی  فعلی  وضعیت  درباره  شد.  مطرح  نیز 
جهانپور به خبرنگار برنا گفت: پیش از اعمال تحریم 
ها در شروع جنگ روانی که علیه کشور شروع شد، 
برخی بیماران به دلیل نگرانی اقدام به دپوی دارو 
کردند. از طرفی برخی از اشخاص حقیقی و حقوقی 
به  اقدام  منفعت طلبی  و  سودجویی  جهت  در  نیز 

دپوی دارو کردند.
وی ادامه داد: با تامین ارز دارو و حل شدن 
وجود  گذشته  مثل  دارو  دپوی  دارو،  مشکلات 
ایران  در  دارو  ارز  اینکه  به  توجه  با  اما  ندارد. 
4200 تومان است و قیمت دارو به نسبت قیمت 
خطر  شود  می  عرضه  همسایه  کشورهای  در 
قاچاق معکوس در بازار دارو وجود دارد. چنانچه 
به  قاچاق شده  برخی محموله های دارویی  بعضا 

خارج از ایران داشته ایم.
نیز  خطر  این  با  مقابله  برای  افزود:  وی 
حتی  امروز  ما  است.  شده  اندیشیده  تمهیداتی 
قیمت یک سوم کشورهای  با  را  داروهای خارجی 

هم جوار خود می توانیم تهیه کنیم.

فضایمجازیوخیانتعامل۶۰درصد»طلاق«ها
یک قاضی دادگستری گفت:60 درصد طلاق های کشور ناشی از 

فضای مجازی است که بخش اعظم آن ناشی از خیانت است.
دکتر ابراهیم اسلامی در پنجمین کنگره ملی روانشناسی با بیان 
اینکه 60 درصد از طلاقهای کشور ناشی از فضای مجازی است که 
بخش اعظم آن ناشی از خیانت است گفت: این پدیده به دلیل تنوع 
طلبی، لذتهای آنی باعث شده که همه مرزهای عشق و احساس در 

نوردد.
اسلامی ادامه داد: امروز گسیختگی خاصی میان خانواده و شکاف 
بین نسلی وجود دارد. خشونت های خانوادگی، خود کشی، انحرافات 
جنسی و استعمال مواد مخدر به نحوی در فضاهای مجازی چشمگیر 

شده که بسیار نگران کننده هستند.
خانوادگی  خشونت های  شاهد  طلاق  از  بعد  اینکه  بیان  با  وی 
نگران  بسیار  تهران  در  همسرکشی  متاسفانه  گفت:  هستیم  زوجین 
کننده است به طوری که از هر 10 پرونده قتل، 6 شوهرکشی وجود 

دارد که همه آن به مسئله خیانت بازمی گردد.
بستری  به  مجازی  فضای  اینکه  بیان  با  دادگستری  قاضی  این 
برای خودکشی و ترویج انحرافات جنسی و استعمال آن تبدیل شده 
این  گرفته ایم؛  ساده  بسیار  را  مجازی  فضای  کرد:  خاطرنشان  است، 
فضا خصوصیاتی دارد که خیلی راحت زودباوری می کنیم و اطلاعات 

شخصی خود را در اختیار دیگران قرار می دهیم.

امروز  کرد:  تاکید  خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  وی 
می بینیم که کاربران هیچگونه آگاهی از اقداماتی که می کنند ندارند، 
افراد  فنی  و  حقوقی  آگاهی های  افزایش  به  نیاز  پیشگیری  بحث  در 
وجود دارد. طبق تبصره 2 ماده 14 قانون جرایم رایانه ای اگر فردی 
ده یا یک فیلم مستهجن را برای ده نفر ارسال کند مفسد فی الارض 

است.
اسلامی افزود: هویت اشخاص نباید به راحتی نادیده گرفته شود 
باید بفهمیم که در فضای مجازی مانند فضای حقیقی احترام وجود 

دارد.

مددکاران  انجمن  رئیس  چلک،  موسوی  سیدحسن  ادامه  در 
اجتماعی ایران با بیان اینکه فضای مجازی یک فرصت است، گفت: 
اگر ما اعلام کنیم امروز فضای مجازی در اختلافات خانوادگی، روابط 
معتقدم  که  بگویم  باید  دارد  تاثیر  متعدد  موضوعات  و  فرازناشویی 
مشکل جای دیگری است که به دنبال روابط فرازناشویی و خودکشی 

می رویم.
وی با بیان اینکه 90 درصد فضای مجازی فرصت و 10 درصد آن 
تهدید است، خاطرنشان کرد: عمدتا از زمانیکه موضع فضای مجازی را 
در ایران پیگیری کردیم بیشتر با رویکرد برخورد و تهدید با آن مواجه 
شدیم و انرژی و سرمایه گذاری خود را بر روی افزایش سواد اجتماعی 

و فرهنگ استفاده از فضای مجازی ترویج نکردیم.
امکان پذیر  انسداد فضای مجازی  امروز  چلک خاطرنشان کرد: 
جذابیت،  دلیل  به  و  ماست  امروز  نسل  زبان  مجازی  فضای  نیست، 

سرعت و ارزان بودن، حذف آن اشتباه استراتژیک است.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران ادامه داد: اگر از ظرفیت 
شناخت  و  آگاهی  افزایش  به  گیریم  بهره  درستی  به  مجازی  فضای 
کمک میکند، با فضای مجازی با رویکرد قهری دشمنی نکنیم. چراکه 
بیاییم  شد؛  خواهد  آن  از  نادرست  استفاده  به  منجر  قهری  برخورد 
فضای مجازی را فرصتی قلمداد کنیم که در زندگی امروز ما اجتناب 

ناپذیر است.

شهردار تهران:
خط 7 متروی تهران بزودی افتتاح می شود

شهردار تهران در حاشیه جلسه هیات دولت 
از افتتاح خط 7 متروی تهران تا پایان امسال و یا 

نهایتا اوایل فروردین سال 98 خبر داد.
»پیروز حناچی«، شهردار تهران، در حاشیه 
اظهار  خبرنگاران  جمع  در  دولت  هیات  جلسه 
یا  و  امسال  پایان  تا  تهران  متروی  کرد: خط 7 
نهایتا اوایل فروردین 98 افتتاح خواهد شد. خط 
افتتاح خواهد  تا شهدا  دولت آباد  از  هم  مترو   6
شد و قول دادند که ظرف مدت یک ماه تا میدان 
از آن  این خط  افتتاح  بیاید.  امام حسین )ع( هم 
جهت با اهمیت است چون فشار را از خط 2 بر 
گفت:  فرد  و  زوج  طرح  به  اشاره  با  می دارد.وی 
آلودگی  کاهش  برای  فرد  و  زوج  ترافیک  طرح 
اضطرار  شرایط  در  و  ندارد  درازمدت  در  تاثیر 
در  هم  دیگری  ترافیک  طرح  می دهد.  جواب 
شورای ترافیک بررسی و اطلاع رسانی می شود. 
تونل های  عوارض  اخذ  درباره  تهران  شهردار 
و  بود  ایده  حد  در  طرح  این  کرد:  بیان  تهران 
باقی  شایعه  یک  حد  در  بنابراین  نشد،  مصوب 

ماند.

رئیس سازمان میراث فرهنگی در حاشیه جلسه 
هیئت دولت:

امسال هیچگونه افزایش قیمت در 
آستانه عید نخواهیم داشت

رئیس سازمان میراث فرهنگی گفت: امسال 
هیچگونه افزایش قیمت در آستانه عید و ایام نوروز 
نخواهیم داشت و هتل ها با همان نرخ های قبلی 
اصغر  »علی  داد.  خواهند  ارایه  خدمات  مردم،  به 
مونسان«، رئیس سازمان میراث فرهنگی، در حاشیه 
جلسه هیئت دولت گفت: مصوبه امروز هیات دولت، 
خبر خوبی به ویژه برای توسعه پروژه های جذب 
تمامی  از  افزود:  داشت.وی  همراه  به  گردشگری 
فعالان بخش گردشگری کشور باید قدردانی کرد، 
امسال هیچگونه افزایش قیمت در آستانه عید و ایام 
نوروز نخواهیم داشت و هتل ها با همان نرخ های 
ارایه خواهند داد.مونسان  قبلی به مردم، خدمات 
عید  ایام  برای  نوروزی  سفرهای  ستاد  کرد:  بیان 
در همه استان ها تشکیل و برنامه ریزی های خوبی 
برنامه های  بتوانیم  تا امسال هم  انجام شده است 
خوب و با کیفیتی در همه شهرها داشته باشیم. 
وی در پایان افزود: همچنین بسته های سفر ارزان 
قیمت هم امسال با قیمت های بوم گردی و بسیار 
مناسب ارائه خواهد شد و برای سفرهای زمینی، 
ریلی، بسته های ارزان قیمت سفر عرضه خواهد شد.

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران 
مطرح کرد

علل ورود دیرهنگام اتوبوس ها به 
خطوط بی آر تی

با  اتوبوسرانی  واحد  شرکت  مدیرعامل 
بی  اتوبوس در خطوط  این که کمبود  بر  تاکید 
آر تی وجود ندارد، دلایل تاخیر ورود اتوبوس به 

ایستگاه ها را تشریح کرد .
به سوالی مبنی  پاسخ  پیمان سنندجی در 
اتوبوس در خطوط  از کمبود  بر گلایه مسافران 
بی آر تی اظهار کرد: در این خطوط به هیچ وجه 

کمبود اتوبوس وجود ندارد.
وی در توضیح مشکلاتی که در خطوط یک 
و هفت بی آر تی پایتخت وجود دارد، اضافه کرد: 
ورود خودروهای شخصی، چراغ های قرمز بسیار 
طولانی، ورود موتور سوار و عابر پیاده به خطوط 
بی آر تی سبب می شود که پیش بینی هایی که 
برای تردد اتوبوس ها در این خطوط انجام می 

دهیم، دچار مشکل شود.
تهران  اتوبوسرانی  واحد  شرکت  مدیرعامل 
و حومه ادامه داد: با توجه به مواردی که اعلام 
تعداد  به  توجه  با  تردد  اوج  ساعات  در  کردم، 
کنند؛  می  استفاده  خطوط  این  از  که  افرادی 

مسافران دچار مشکل می شوند.
ورود  از  بتوان  اگر  کرد:  تاکید  سنندجی 
جلوگیری  خطوط  این  به  شخصی  خودروهای 
کمبود  به  نسبت  مسافران  حتم  طور  به  کرد 
اتوبوس در این خطوط گلایه ای نخواهند داشت.

لایحه نرخ کرایه تاکسی، مترو و 
اتوبوس به شورا رسید

و  نقل  و  حمل  و  عمران  کمیسیون  دبیر 
نقل شورای شهر تهران گفت : لوایح نرخ کرایه 
تاکسی، اتوبوس و بلیت مترو در سال 1398 از 
طرف شهرداری به شورای شهر تهران ارسال شد.
محمد علی کرونی با اشاره به این که لوایح 
در  مترو  بلیت  و  اتوبوس  تاکسی،  کرایه  نرخ 
به شورای شهر  از طرف شهرداری  سال 1398 
تهران ارسال شد گفت : در این لوایح شهرداری 
پیشنهاد افزایش نرخ کرایه ها و بلیت تا حداکثر 
پایان سال  در  دولت  از سوی  اعلامی  تورم  نرخ 

97 را داده است.
ساختار  تغییر  به  توجه  با   : داد  ادامه  وی 
به  اینکه شهرداری  و  قبل  به سال  نسبت  لوایح 
دنبال اختیار عمل درخصوص افزایش قیمت ها 
و  است  متغیر حداقل 20 درصدی  بازه  در یک 
سال  پایان  تا  تورم  نرخ  افزایش  احتمال  البته 
دور از ذهن نیست لذا با حساسیت بیشتری به 
بررسی خواهیم پرداخت تا تصمیمی که متضمن 

منافع شهروندان و رانندگان باشد اتخاذ شود.

صدور بیش از 44 میلیون کارت ملی 
هوشمند تاکنون

صدور  از  احوال  ثبت  سازمان  سخنگوی 
بیش از 44 میلیون کارت هوشمند ملی خبر داد.

و  نام  ثبت  آمار  آخرین  ابوترابی  الله  سیف 
صدور کارت ملی هوشمند را تشریح کرد وگفت: 
بیش از 49 میلیون و 500 هزارنفر برای دریافت 
کرده اند  نام  ثبت  تکمیل  هوشمند  ملی  کارت 
ملی  کارت  هزار   700 و  میلیون   44 از  بیش  و 

هوشمند صادر شده است.
تا   10 بین  جمعیتی  تقریباً  داد:  ادامه  وی 
12 میلیون نفر نیز هنوز برای ثبت نام کارت ملی 
هوشمندشان مراجعه نکرده اند که بایستی هرچه 
ملی هوشمندشان  کارت  نام  ثبت  برای  سریعتر 

مراجعه کنند.

وزیر جهاد کشاورزی:
 مرغ با نرخ مصوب 11500 تومان 

عرضه می شود
وزیر جهاد کشاورزی گفت: سیب درختی و 
پرتقال شب عید و ایام نوروز خریداری و اکنون 
در سردخانه مراکز استان ها ذخیره سازی شده 

است.
»محمود حجتی«، وزیر جهاد کشاورزی، در 
حاشیه جلسه هیات دولت با اعلام اینکه قیمت 
گوشت مرغ از دیروز رو به کاهش گذاشته است، 
قیمت  با  محصول  این  رود  می  انتظار  گفت: 
هر  یعنی  کنندگان  مصرف  از  حمایت  سازمان 

کیلوگرم 11 هزار و 500 تومان عرضه شود.
قرمز  گوشت  توزیع  است  قرار  افزود:  وی 
بازار،  تنظیم  نظر ستاد  زیر  و  به شکل هدفمند 
این  براساس  برسد.  کنندگان  مصرف  دست  به 
در  وارداتی  قرمز  گوشت  انواع  دستورالعمل، 
در  مصرف  های  تعاونی  و  ها  اتحادیه  اختیار 

سراسر کشور قرار می گیرد.
سیب  کرد:  اظهار  کشاورزی  جهاد  وزیر 
نوروز  ایام  و  عید  شب  پرتقال  و  درختی 
خریداری و اکنون در سردخانه مراکز استان ها 

ذخیره سازی شده است.

در حاشیه جلسه هیئت وزیران؛
اختصاص ۶1 میلیارد برای کنترل 

سیلاب خوزستان
از تصویب اختصاص 61 میلیارد  وزیر نیرو 
تومان برای کنترل سیلاب در خوزستان خبر داد
هیئت  جلسه  حاشیه  در  اردکانیان  رضا 
میلیارد   61 اعتبار  تصویب  اعلام  با  وزیران 
تومانی برای اجرای طرح های کنترل سیلاب در 
به پیشنهاد مشترک  این طرح  افزود:  خوزستان 
و  برنامه  سازمان  و  کشور  وزارت  نیرو،  وزارت 
است  شده  تصویب  وزیران  هیئت  در  بودجه 
سازمان  بینی های  پیش  هم  آن  اصلی  دلیل  و 
هواشناسی و احتمال وقوع سیلاب های شدید در 

این منطقه بوده است.
وی گفت: البته این طرح تنها شامل اجرای 
مرمت  آن  کنار  در  و  است  اضطراری  طرح های 
باید  که  ضروری  لایروبی های  و  بند ها  سیل 
صورت بگیرد این امکان بوجود آمده تا طرح هایی 
از منابع آب شیرین و  استفاده حداکثری  مانند 
پایدارسازی سازه های آبی هم در ذیل آن انجام 

شود.
آب  سازی  شیرین  طرح  افزود:  اردکانیان 
تولید  صنایع  نیاز  مورد  آب  تأمین  برای  دریا 
و  فارس  استان  در  پارسیان  منطقه  در  انرژی 
برای آب شرب مردم  نیاز  همچنین منابع مورد 
لامرد و مهر آغاز شده است که با همکاری بخش 

صنعتی به زودی اجرا می شود.
به  از  پس  می شود  بینی  پیش  گفت:  وی 
این طرح 15 میلیون متر  برداری رسیدن  بهره 
مصرف  اختیار  در  سال  در  شیرین  آب  مکعب 

شرب و صنعت منطقه قرار بگیرد.

فرمانده قرارگاه خاتم الانبیاء:
 آغاز تکمیل فاز چهارم 

ستاره خلیج فارس
از  الانبیاء:  خاتم  سازندگی  قرارگاه  فرمانده 
را  پالایشگاه ستاره خلیج فارس  فاز چهارم  مهر 
شروع کرده ایم و قرار است طی 24 ماه این فاز 

تکمیل شود.
الانبیاء  خاتم  سازندگی  قرارگاه  فرمانده 
گفت: از مهر فاز چهارم پالایشگاه ستاره خلیج 
 24 است طی  قرار  و  کرده ایم  را شروع  فارس 
لیتر  میلیون   12 که  شود  تکمیل  فاز  این  ماه 
اضافه   5 یورو  بنزین  تولید  ظرفیت  به  دیگر 

می شود.
پالایشگاه  اینکه  بیان  با  محمد  سعید 
پالایشگاه  بزرگترین  فارس  خلیج  ستاره 
جهان  در   5 یورو  بنزین  و  گازی  میعانات 
پالایشگاه  این  اقتصادی  ارزش  درباره  است، 
با کشور  اظهار کرد: یک میدان مشترک نفتی 
زمان  در  که  داریم  جنوبی  پارس  نام  با  قطر 
گازی  میعانات  یکسری  آن  همراه  گاز  حفاری 
استخراج می شود که نگهداری و بهره برداری 
آن  برای  فکری  اگر  و  است  سخت  خیلی  آن 

نشود، حفاری گاز را مختل می کند.
دقیق،  ریزی  برنامه  با  داد:  ادامه  وی 
حفاری  و  جنوبی  پارس  توسعه  با  همزمان 
گاز، برای میعانات گازی نیز فکر شد و با یک 
میعانات  از  کیلومتر   388 طول  به  لوله  خط 
منطقه  و  دریا  زیر  در  جنوبی  پارس  منطقه  از 
این  در  و  شد  رسانده  بندرعبارس  به  خشکی 
توانستیم  فارس  احداث ستاره خلیج  با  منطقه 
360 هزار بشکه در روز این میعانات را تبدیل 
به فرآورده هایی با ارزش افزوده بالاتر کنیم و 
دهیم  انجام  ثروت  برای کشور یک خلق  عملا 
تولیدات  بخش  در  خودکفایی  آن  نتیجه  که 

است. بنزین 
الانبیاء  خاتم  سازندگی  قرارگاه  فرمانده 
فعلی  شرایط  در  پالایشگاه  این  احداث  درباره 
اظهار داشت: این اقدام با توجه به تحریم های 
طالمانه استکبار، دستاورد بزرگی محسوب می 
شود از این جهت که موضوع تحریم بنزین که 
مطرح  شد،  می  طرح  نیز  قبل  های  دوره  در 
نمی شود و در واقع از یک وارد کننده بنزین 
که  طوری  به  ایم  رسیده  خودکفایی  یک  به 
در  روز  در  لیتر  میلیون   105 حاضر  حال  در 
حالی  در  شود  می  تولید  بنزین  کشور  کل 
با  و  است  لیتر  میلیون   85 کشور  مصرف  که 
توجه به اضافه تولید، در حال حرکت به سمت 

هستیم. صادرات 
گفتگو همچنین  رادیو  با  مصاحبه  در  وی 
پالایشگاه ستاره خلیج  افزایش ظرفیت   : گفت 
فاز چهارم  است  قرار  و  است  نیز مطرح  فارس 
بشکه  هزار   120 ظرفیت  به  پالایشگاه  همین 
در  و  شود  اضافه  فعلی  ظرفیت  به  و  تکمیل 
این راستا از مهرماه امسال فاز چهارم را شروع 
فاز  این  ماه   24 طی  است  قرار  و  ایم  کرده 
 12 فاز  هر  تکمیل  با  که  برسد  اتمام  به  نیز 
 5 یورو  بنزین  تولید  ظرفیت  به  لیتر  میلیون 

اضافه می شود.

روزنامه صبح ایران

۶
شماره 2680 

اجتماعی
پنج شنبه 2 اسفند 1397  15 جمادی الثانی 1440  21 فوریه 2019  

ابتکار معاون رئیس جمهور :

امیدوارم هیچ فعال محیطی زیستی هیچگاه در زندان نباشد
زیستی  محیطی  متهمان  وضعیت  به  نسبت  ابتکار  معصومه 

واکنش نشان داد.
؛  زیست  محیط  متهمان  پرونده  به  رسیدگی  جلسه  پنجمین 
دوشنبه 29 بهمن ماه به شکل غیرعلنی در شعبه 15 دادگاه انقلاب 
این  کیفرخواست  خواندن  که  کرد  اعلام  قضائیه  قوه  و  شد  برگزار 

متهمان در این جلسه به پایان رسیده است.
که  دارد  متهم  هشت  زیست،  محیط  فعالان  به  موسوم  پرونده 
برای چهار نفر به اتهام افساد فی الارض، سه نفر به اتهام جاسوسی و 
یک نفر هم به اتهام اجتماع و تبانی علیه امنیت ملی، کیفرخواست 

صادر شده است.
این فعالان محیط زیست که به جاسوسی متهم شده اند بیش از 

یکسال است که در بازداشت به سر می برند .
گفتنی است بازداشت این متهمان بازخورد های جهانی داشته 
است تا جایی که لئوناردو ویلهلم دی کاپریو بازیگر سرشناس هالیوودی 
که خود به عنوان فعال محیط زیستی شناخته شده است ؛چند روز 
پیش با انتشار پستی در فضای مجازی نسبت به بازداشت این متهمان 

واکنش نشان داد .
معصومه ابتکار -رئیس سابق سازمان حفاظت محیط زیست - و 
معاون فعلی  رئیس جمهور در امور زنان و خانواده در رابطه با اتهامات 
وارد به این متهمان و روند رسیدگی بر روی این پرونده و دیدگاه خود 
نسبت به  اتهامات نسبت به این افراد گفت : امیدوارم هیچ کسی ؛  

هیچ فعال اجتماعی و محیط زیستی ؛ هیچگاه در زندان نباشد.


